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کارشناس کشتی

گفـــت و گـــو 

رفتار پرسش برانگیز گزارشگر  
صداوسیما در مسابقات کشتی

ایسنا:  مجری ویژه برنامه کشتی شبکه 
سه سیما با سابقه فوتبالی، در حالی یکی از 
گزارشگران اعزامی صداوسیما به مسابقات 
قهرمانی کشتی جهان در بلگراد است که 
از همان ابتدا، نحوه  گزارش این مسابقات 
توسط وی با انتقادهایی از سوی بینندگان 
و علاقه مندان کشتی همراه بوده است. 
بر این اساس، در شرایطی که بسیاری از 
خبرنگاران و کارشناسان کشتی، بر این امر 
تسلط و آگاهی دارند که در میان مبارزه ها 
نباید با اصرار سعی در گرفتن مصاحبه با 
کشتی گیران داشته باشند، رفتارهای این 
گزارشگر و اصرار بر گرفتن مصاحبه تحت 
هر شرایطی، حواشی زیادی را موجب 
شده است. به عنوان مثال در شرایطی که 
محمدعلی گرایی، پس از باخت ناباورانه به 
حریف کره ای، در شرایط بد روحی قصد ورود 
به سالن گرم را داشت، گزارشگر صداوسیما 
به سمت او می رود و با اصرار در حالی که 
لبخند می زند سعی در گرفتن مصاحبه 
دارد؛ رفتاری که به وضوح باعث ناراحتی 
این کشتی گیر و بسیاری از طرفداران کشتی 
شد. نمونه دیگر این رفتار پس از مبارزه 
محمدهادی ساروی در مرحله یک چهارم 
نهایی بود و این فرد بی توجه به شرایط 
کشتی گیر و اینکه باید با ریکاوری در مدت 
زمان لازم خود را آماده ی مبارزه بعدی با 
آرتور الکسانیان حریف قدرتمندش کند، 
بازهم با اصرار به دنبال گرفتن مصاحبه با 

ساروی است.  

نفت  تیم  سرمربی  مهاجری،  رضا 
مسجدسلیمان در خصوص دیدار شاگردانش 
مقابل پرسپولیس در هفته پنجم لیگ برتر 

صحبت کرد. 
   درباره شکست مقابل پرسپولیس 

چه نظری دارید؟
 بعد از بازی مقابل نفت، زمان کمی برای 
آماده سازی داشتیم. رطوب بالای 90 درصد 
شهر آبادان به قدری برای بچه ها سخت بود 
که برای این مسابقه یک ریکاوری ذهنی فقط 
انجام دادیم. پرسپولیس را به خوبی آنالیز 
کردیم و بازی را خیلی هم خوب پیش بردیم. 
خداراشکر یک گل تاکتیکی خیلی زیبا را به 
ثمر رساندیم. اگر شما به ویدئوی گل رجوع 
کنید متوجه می شوید که تمامی آیتم های یک 
گل زیبا را داشت. به نظرم این گل می تواند یکی 
از گل های برتر این فصل باشد. ما در نیمه اول 
خیلی خوب بازی کردیم.  در نیمه دوم پیش از 
این اتفاق پرسپولیس را با تمام قدرتی که داشت 
کنترل کردیم که آن اخراج اتفاق افتاد. بعداز 
آن به نظرم تیم ما به هم ریخت و ورق برگشت. 
متأسفانه درحالیکه 10 نفره بودیم گل آفساید 
خوردیم و حتی موفق شدیم موقعیت هم ایجاد 
کنیم و ضربه پنالتی ما هم اعلام شد. یک 
پنالتی هم نه، دوپنالتی ما مقابل پرسپولیس 
اعلام نشد. یک خطا روی سامان نریمان جهان 
اتفاق افتاد که زانوی بازیکن حریف به کمر 
نریمان جهان برخورد کرد و صحنه خطا روی 

حسین شنانی که هم کاملا واضح بود. 
  درمورد تفاوت مهره های نفت با 

پرسپولیس چه نظری دارید؟
 من همیشه گفته ام که نمی شود از تیم های 
بزرگ ایران ایراد گرفت. در فوتبال حرفه ای 
آ نها از تمامی پتانسیل ها برای تقویت خودشان 
استفاده می کنند. اینجا اشکال از ماست. ما و 
تیم آبادان زیرنظر وزارت نفت هستیم. باید این 
مشکلات را برطرف کنیم تا در شرایط برابر با 
این تیم ها رقابت کنیم. شرایط ما برابر نیست و 
وزارت نفت خواسته یا ناخواسته این نابرابری 

را رقم می زند. 
 وضعیت مالی نفت همچنان نابه سامان 

است؟ 
ما هنوز این مشکلات را داریم، امسال یک 
درصد کمی را به بچه ها دادیم. یک بودجه 10 
میلیارد تومانی که باید به حساب باشگاه واریز 
شود، می چرخد و یکباره 30 درصد از آن کسر 
می شود تا به دست ما برسد. از جاهای دیگر تا 

به دست ما برسد، کم می شود.  

خارج ازمستطیل سبز

 رضا مهاجری: 
  نمی شود 

از تیم های بزرگ ایران 
ایراد گرفت! 

خبــــــر
 صعود کی روش 

به رده سوم جام جهانی 
کارلوس کی روش برای چهارمین بار 
حضور در جام جهانی را تجربه می کند تا 
در رده سوم از این حیث در بین سرمربیان 
تاریخ باشد. جام جهانی ۲0۲۲ قطر ۶9 
روز دیگر شروع می شود و 3۲ تیم حاضر 
در این رقابت ها در ۸ گروه چهار تیمی 
رقابت خواهند کرد. کی روش در سال ۲00۲ 
توانست آفریقای جنوبی را به جام جهانی 
برساند ولی قبل از جام جهانی از سمت خود 
برکنار شد. کی روش در سال ۲010 برای 
اولین بار حضور در جام جهانی را به عنوان 
سرمربی پرتغال تجربه کرد ولی در مرحله 

یک هشتم نهایی حذف شد.

کشتی گیران مقصر نیستند

                    هوادار
یکی از نکات جالب توجه پیروزی ارزشمند مسی ها 
حضور هواداران نونهال بود. این حمایت نشان می دهد 
اگر مس  بتواند طی سال های آینده به ثبات برسد در 
این شهر هم رفته رفته با بزرگ شدن این هواداران 

رنگ ببازد.

                 رکورد
مهدی رحمتی سرمربی آلومینیوم در دو جدال 
قبلی برابر سپاهان که در ورزشگاه نقش جهان به 
مصاف طلایی پوشان اصفهان و روی نیمکت نشسته 
بود، اجازه نداد تیم حریف به برتری برسد و دو تساوی 

به دست آورده است.

                              درگیری
در ادامه حواشی هفته پنجم، خسرو حیدری، در 
بحث با اسماعیل اسماعیلی، نسبت به توهین نیمکت 
نساجی به سرمربی استقلال ابراز گلایه کرد که با پاسخ 
تند سرپرست نساجی همراه شد. تیم داوری صحنه 

را مدیریت کرد.
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 فوتبـــال داخلـــی 
تسنیم: احسان اصولی درباره نامه فیفا به فدراسیون 
فوتبال برای ارائه توضیحات نسبت به اتفاقات دیدار ایران و 
لبنان، خاطرنشان کرد: گروهی از وکلای حاذق کشورمان که 
در پرونده های مختلف نقش داشتند، پاسخی را تهیه کرده و 
در موعد مقرر آن را به فیفا ارسال کردیم. ان شاءا... با توجه به 
 مستندات ارائه شده موضوع ختم به خیر شود و اتفاق خاصی 
متوجه فوتبال ایران نشود. فیفا تاریخ رسیدگی گذاشته بود 
و بلافاصله پس از وصول رأی، آن را اعلام خواهیم کرد. عضو 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در مورد اظهارنظر عجیبش 
پس از جلسه هفته گذشته اعضای هیات رئیسه مبنی بر 
اینکه هیچ تصمیمی درباره تغییر در کادرفنی گرفته نشده 
و اسکوچیچ همچنان سرمربی تیم ملی است، تصریح کرد: 
به عنوان سخنگوی هیات رئیسه آنچه در جلسه جمع بندی 
شد، اعلام کردم و هیچ صحبتی از خودم نبود. به این دلیل 
گفتم تصمیمی گرفته نشده است که تصمیمات ما مشروط 
بود. اگر اتفاقات، بندها و موارد مطرح شده درباره کی روش 
محقق می شد، آن وقت این موضوع تصمیم می شد، اما 
لحظه ای که من مقابل فدراسیون آمدم و صحبت کردم هنوز 

در این خصوص تصمیم گیری نشده بود. 

 بیــن المــلل

 حواشی سرمربی استقلال ادامه دارد

»اسکو«  جایگزین  »ساپینتو«      می شود؟

روجر دی سا، دستیار کارلوس کی روش در آستانه جام جهانی 
فوتبال ۲0۲۲ به عنوان مربی در تیم ملی ایران مشغول به کار 
شده است. »دی سا« در اظهاراتی گفته که زمان کمی برای آماده 
سازی تیم ملی فوتبال ایران وجود دارد. روجر دی سا پرتغالی 
بخشی از کادر مربیگری کارلوس کی روش برای تیم ملی فوتبال 
مصر بود که اوایل امسال به فینال جام ملت های آفریقا رسید، 
ولی برابر سنگال شکست خورد. وی به زودی به تهران می آید تا 
به عنوان دستیار سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی به 

کی روش کمک کند. او بیان داشت: زمانی که به جام جهانی راه 
یابید، باید نگاه واقع بینانه ای داشته باشید. گرما و رطوبت برای 
بسیاری از بازیکنان در مسابقات چالش خواهد بود. ما زمان کمی 
برای آماده سازی داریم و این ایده آل نیست، در حالت ایده آل 
یکسال باید تیم را داشته باشیم اما کی روش تیم را می شناسد 
و بازیکنان او را می شناسند، زیرا او آنها را در دو جام جهانی 
اخیر آموزش داده است. آماده سازی تیم ملی فوتبال ایران برای 
جام جهانی آخر هفته جاری و پیش از رویارویی با اروگوئه و 

سنگال آغاز می شود. دستیار کی روش درباره حضور در تیم ملی 
مصر تصریح کرد: ما یک دوره 9ماهه در آنجا بودیم. زمانی که ما 
برای همکاری با مصر فراخوانده شدیم، آنها در آفریقا جزو ۲0 تیم 
برتر نبودند که برای کشوری مانند مصر غیرعادی است. بنابراین 
آنها جنگیدند و ما از ابتدا توانستیم نتایج خوبی بگیریم. ما به 
فینال جام ملت های آفریقا رسیدیم و با شکست دادن بسیاری از 
تیم های برتر به فینال رسیدیم که در ضربات پنالتی به سنگال 
باختیم. وی ادامه داد: در جام ملت ها فراتر از انتظارات بودیم. 
وقتی به پایان رسیدیم در آفریقا چهارم یا پنجمین تیم بودیم. 
ما مراکش، ساحل عاج و کامرون را شکست دادیم. متاسفانه 
بازی مقدماتی جام جهانی را دوباره در ضربات پنالتی به سنگال 

باختیم. هدف ما صعود به جام جهانی بود که به آن نرسیدیم. 

 دستیار کی روش:

 زمان کمی برای آماده سازی تیم ایران داریم! 

 امیر  عابدینی: 

آوردن »کی روش« ریسک خوبی بود 
امیر عابدینی، رئیس سابق فدراسیون فوتبال و مدیر عامل اسبق 
باشگاه پرسپولیس بیان داشت: کی روش بهتر از »اسکوچیچ« با 

تیم ملی نتیجه می گیرد.
  حضور تاج 

امیر عابدینی در گفت وگو با »ایسنا«، درباره شرایط فدراسیون 
فوتبال با حضور مهدی تاج اظهارکرد: آقای تاج غیرقانونی نیامده 
است. غیرقانونی یعنی چارچوب احراز شرایط را طی نکنید و بیایید. 
او کاملا قانونی آمده ثبت نام کرده و آقایان فرصت داشتند بررسی 
کنند و بگویند او شرایط لازم را ندارد یا خیر. بالاخره تاج تایید شد و 
انتخابات در حضور ناظران برگزار شد و رأی آورد. خودم از آقای تاج 
انتقاد می کردم و پرونده شکایت او از من به دو سال قبل برمی گردد 
که غیابی علیه من حکم صادر شد. او ادامه داد: من منتقد تاج بودم 
اما باید انصاف داشته باشیم. آقای تاج دو سال از فوتبال دور بود، 
چرا در این دو سال به مواردی که می گویند رسیدگی نشد؟ چرا 
نگفتند او در اینجا یا آنجا گیر دارد؟ چرا پا را فراتر از اخلاق گذاشتیم 

و حاضر شدیم او را به گونه ای تخریب کنیم که ثابت کنیم قلبش 
بیمار نیست یا ثابت کنیم او آدم صالحی نیست؟ او با توجه به 

شرایط فدراسیون فوتبال آمده و رأی آورده است.
  ویلموتس 

او درباره پرونده ویلموتس هم گفت: در فیفا همیشه ما به عنوان 
کارفرما بدهکار هستیم. بازیکنی داشتم که قرار بود یکسال برای من 
بازی کند، اما به دلایل ضعف نتوانست بازی کند. او سه بازی انجام 
داد و رها کرد و رفت. بعد از مدتی شکایت شد که ما حق آموزش او را 
پرداخت کنیم. فیفا ما را محکوم کرد و آن جرائم را پرداخت کردیم. 
در فوتبال مثل خیلی از محافل دیگر مظلوم هستیم و در فیفا 
به راحتی علیه ما حکم می گیرند. می گویند ویلموتس نتیجه نگرفت 
که این اتفاقات جزو فوتبال است. همین آقای کی روش در دو سال 
اخیر نتیجه نگرفته است. بارسا بارها مربی عوض کرد تا بتواند نتیجه 
بگیرد. این همه مربی عوض شد، آیا مربی قبلی از حقش گذشت؟ 
خیر! ما درباره پرونده ویلموتس بد عمل کردیم و این موضوع قابل 

دفاع نیست. فوتبال هزینه دارد اما منابع درآمدی اش هم قفل است 
و به همین خاطر بدهی ایجاد می شود. ویلموتس یک نقطه تاریک 
در فوتبال ایران بود اما خیلی  مربیان دیگر هم شرایط او را داشتند.

  کی روش 
وی درباره حضور کی روش در تیم ملی فوتبال ایران بیان داشت: 
دو نگاه وجود دارد. باید بگویم از منظر عاطفی و احساسی نباید 
اسکوچیچ را برکنار می کردیم. او بر گردن فوتبال ایران حق داشت 
و باید از او دفاع می کردیم و نمی گذاشتیم این اتفاق رخ دهد اما در 
بحث فنی، موضوع ریسک مطرح است. تاج ریسک کرد و کی روش 
را آورد چون افکارعمومی موافق کی روش هستند. از طرف دیگر 
بازیکنان تیم ملی هم موافق او هستند و از نظر فنی کی روش در 
بازی های سخت، حرف برای گفتن دارد. او به نیمکت ایران بیشتر 
از اسکوچیچ پرستیژ می دهد. از نظر ابعاد فنی ریسک قابل قبولی 
انجام شد. اگر تیم ملی موفق شود هم آقای کی روش چهره می شود 
و هم خیلی از مسائل فدراسیون حل می شود، اما اگر تیم ملی موفق 
نشود مشکلی بر مشکلات تاج اضافه می شود. عابدیدنی درباره 
پیش بینی اش از تیم ملی تحت هدایت کی روش تصریح کرد: فکر 
می کنم تیم ملی با کی روش کمتر از آقای اسکوچیچ نتیجه نگیرد 

و باید بیشتر بگیرد و این اتفاق رخ خواهد داد. 

سال  پنجم
شماره   1370

علی ارسلان پس از تغییر تابعیت به مقام قهرمانی کشتی 
جهان رسید.  علی ارسلان در مسابقات جهانی همه چیز 
را ثابت کرد و نشان داد اگر مربی سلیقه ای رفتار می  کند 
و او را کنار می گذارد به این معنی نیست که کشتی گیر 
قابلی نیست، بلکه این نگاه سرمربی بوده است. متاسفانه 
با انتخاب خودخواهانه خیلی از قهرمانان ورزشی مثل علی 
ارسلان نادیده گرفته شده اند و چه مدال هایی که از دست 
رفت. قصد توهین به کسی را ندارم، اما الان »بنا« افرادی را 
در تیم ملی دور خود جمع کرده  که همگی نام آشنا بودند. 
این افراد به لحاظ فنی چه آورده ای برای تیم ملی خواهند 
داشت؟! در این شرایط اگر ما هم حرفی بزنیم همه ناراحت 
می شوند، اما این واقعیت کشتی فرنگی است. متأسفانه 
دبیر و سوریان در فدراسیون کشتی سلیقه ای برخورد 
می کنند. در طول ۸ سال جنگ تحمیلی افرادی که از همه 
بیشتر برای دفاع از جان و مال و وطنشان تلاش کرده اند 
از قوم »لر« بودند، اما آیا یک نفر از این قوم در فدراسیون 
کشتی پست و مقام دارد؟! متأسفانه از ظرفیت قهرمانان و 
کسانی که سال ها در کشتی بوده اند استفاده نمی شود و 
جای آن را افرادی نام آشنا گرفته اند. در چنین شرایطی 
مقصر کشتی گیر نیست، متأسفانه تمرینات بدنسازی 
باعث شد کشتی گیران به شدت ناآماده باشند و بدن های 
خسته داشته باشند. من دیگر قصد بازگشت به کشتی 
ندارم و اگر حرفی هم می زنم از سردلسوزی است. نتایجی 
که کشتی گیران به دست آورده اند نشان از ضعف بزرگ تیم 
بود. متأسفانه تصمیمات خودخواهانه باعث شد خیلی از 
کشتی گیرانی که توانایی کسب مدال داشته اند، اما به دلیل 
اینکه کادرفنی از آن کشتی گیر خوشش نمی آمد بیرون 
گذاشته شد و این نتیجه برای کشتی فرنگی به بار آمد. آن 
هم در شرایطی که روس ها در این دوره در مسابقات جهانی 
حضور نداشته اند و فرصت خوبی برای کشتی فرنگی ایران 
بود. من در یک برنامه تلویزیونی به دبیر و عملکرد او در 
فدراسیون کشتی انتقاد کردم، محمد بنا بلافاصله در دفاع 
از دبیر موانعی عجیب و غریب سر راه من گذاشت. او از من 
خواست برای حضور در تیم ملی از مسابقات استانی و بعد 
کشوری شروع کنم در صورتی که من عضو ثابت تیم ملی 
بودم و کارنامه من مشخص بود، همه این مسائل از جای 
دیگر نشأت می گیرد و نشان می دهد در این فدراسیون نگاه 
سلیقه ای حرف اول را می زند. افرادی مثل علی ارسلان با 
نتیجه ای که در جهانی به دست آورده  نشان داد نظرات 
کادرفنی تنها سلیقه ای است و هیچ معیار درستی ندارد. 
به اعتقاد من او یک افسانه است که در مدت زمان اندک 
پس از اینکه تصمیم گرفت برای صربستان به میدان 
برود؛ به مدال طلا رسید. او در ایران تنها در سال ۲01۷ 
به مسابقات آسیایی اعزام شده بود، اما برای اولین بار در 
مسابقات جهانی به مدال طلا رسید. در صورتی که »بنا« 
و »دبیر« او را دوپینگی خوانده بودند و حتی دبیر در یک 
مصاحبه هم گفته بود علی ارسلان کشور دیگری هم برود 
عاقبت به خیر نمی شود، اما ارسلان با کسب مدال طلا در 
مسابقات جهانی او ثابت کرد که عاقبت به خیر شده و این 
تیم کشتی فرنگی است که چنین نتایج ضعیفی کسب کرده 
و عاقبت به خیر نشده است. با این حال اینجا مقصر اصلی 
کشتی گیران نیستند و من امیدوارم آ نها بتوانند در مسابقات 

دیگر خودشان و توانایی هایشان را نشان دهند. 

آرمان ملی: »ساپینتو« که در این فصل هدایت تیم 
استقلال را بر عهده دارد حاشیه هایی را در لیگ برتر ثبت کرده 
و در روزهای گذشته بحث حضور »اسکوچیچ« روی نیمکت 

استقلال و جایگزینی »ساپینتو« مطرح شده است. 
  اسکو« و تیم ملی 

بعداز اعلام رسمی فدراسیون فوتبال برای قطع همکاری با 
دراگان اسکوچیچ، این سرمربی کروات و دستیارانش همچنان 
در ایران هستند و هنوز بر سر مبلغ پرداختی از سوی فدراسیون 
فوتبال ایران به این مربی برای فسخ قرارداد توافق نشده است. 
طی روزهای گذشته دراگان اسکوچیچ به همراه وکیل و 
مدیربرنامه خود جلساتی با فدراسیون فوتبال برگزار کرده و 

هنوز دوطرف سر مفاد فسخ قرارداد به توافق نرسیده اند. 
  موضوع صحبت ها

استقلال اگرچه در هفته پنجم رقابت ها موفق به کسب 
پیروزی شد؛ اما نتایج این تیم در هفته های گذشته بحث حضور 
اسکوچیچ را در این تیم تقویت کرد. ضمن اینکه به نظر می رسد 
حاشیه های ساپینتو بیشتر از بحث فنی وی دیده می شود. 
آخرین مورد آن به دیدار با نساجی بازمی گردد. جواد منافی 
مربی نساجی گفت: »در کنار خط با داور صحبت می کردیم و 
سرمربی تیم حریف برای من و کادرفنی رجز می خواند و خط 
و نشان می کشید؛ چطور می شود که یک مربی خارجی وارد 
فوتبال ما بشود و برای نیمکت حریف رجز بخواند و دادوبیداد 
کند؟ نمی دانم دلیل این رفتارها چه بود و من حتی به داور هم 
گفتم شما جلوی ایشان را بگیرید. رفتارهای کنار زمین ایشان 
را در هفته های گذشته و بازی دیروز نگاه کنید  . من به خاطر این 

رفتارها و اینکه با اولین اعتراض به آقای مطهری کارت دادند از 
داور ناراحت شدم و گفتم چرا از دقیقه یک، کادرفنی حریف 
اعتراض می کنند و شما برخوردی نمی کنید.« مربی نساجی 
درباره درگیری بین دو نیمه بیان کرد: اگر دقت کنید پنج نفر 
آقای ساپینتو را نگه داشته اند که سمت کادرفنی ما نیاید. ما 
آمده ایم که فوتبال بازی کنیم و لذت ببریم. درست است که 
بازی را باخته ایم اما نباید اخلاق و رفتار حرفه ای را ببازیم. آقای 
ساپینتو از خارج از کشور آمده و باید طوری باشد که افراد بتوانند 
چیزهایی از ایشان یاد بگیرند نه اینکه فقط دادوبیداد کند و 
شومن باشد و رجز بخواند . این رفتارها درست نیست و عصبانیت 

من به خاطر همین مسائل بود.
  مرخصی ساپینتو 

بعداز برد استقلال مقابل نساجی با توجه به تعطیلی طولانی 
مسابقات لیگ برتر، تمرینات تیم آبی پوش پایتخت نیز تا روز 
پنجشنبه ۲4 شهریور تعطیل شد. بنابراین ریکاردو ساپینتو، 
سرمربی استقلال به همراه دستیاران خارجی اش برای حضور در 
کنار خانواده ایران را ترک کردند. ساپینتو به پرتغال سفر کرده تا 
چند روزی استراحت کند و قرار است همزمان با شروع تمرینات 
به تهران برگردد. طبق برنامه، ساپینتو بامداد پنجشنبه به تهران 
می رسد و عصر این روز تمرینات استقلال را برای دیدارهای 
آینده لیگ برتر آغاز می شود. دستیاران ساپینتو نیز همراه او به 

تهران برمی گردند و آماده شروع مجدد تمرینات خواهند شد. 
  اولتیماتوم به »ساپینتو«؟

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال بحث اولتیماتوم به 
سرمربی این تیم را نادرست خواند و از هواداران خواست مراقب 

حاشیه سازی ها باشند. محمد مومنی در گفت وگو با »تسنیم«، 
درباره برتری 3 بر یک تیم فوتبال استقلال مقابل نساجی 
مازندران در هفته ششم لیگ برتر فوتبال، اظهارداشت: بازی 
نکات مثبت زیادی داشت. باید از نساجی تشکر کرد که دنبال 
بازی بود و نه ضدفوتبال. روش های اجرای بازی توسط حمید 
مطهری قابل ستایش بود، اما تصمیمات تاکتیکی ریکاردو 
ساپینتو جلوی خودنمایی به نساجی نداد و باعث شد استقلال با 
اعتمادبه نفس بیشتری بازی کند. گل های زده شده به هواداران 
لذت داد. استقلالی که روز شنبه دیدیم نوید روزهای خوبی را 
می دهد. »استقلال از کناره ها و عمق خوب جلو می رفت« وی 
با بیان این جمله تصریح کرد: استقلال در دیدارهای قبلی نیز 
در بازی تیمی موفق بود و فقط نتیجه نمی گرفت. استقلال این 
هفته فشار زیادی به حریف وارد آورد و توانست با بازی خوب به 
صدرجدول نزدیک شود. روند تیمی استقلال برای هوادارانی 
که در سرما و گرما تیم شان را حمایت می کنند، خوب بود. 
استقلال در بازی مالکانه و گردش توپ موفق بود. البته تیم در 
پرسینگ مشکل داشت، اما قطعا با تمرین این حربه تاکتیکی 
نیز پیشرفت خواهد کرد. عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در 
مورد اعتراض بازیکنان و مربیان به داوری ها خاطرنشان کرد: 
مطمئنا داوران سعی می کنند بهترین عملکرد را داشته باشند 
تا وجاهت شان بین مردم بالا برود. داور در ابتدای بازی تصور 
کرد بازیکن استقلال می خواهد از او خطا بگیرد تا اقتدارش زیر 
سوال برود. متأسفانه داور نتوانست این نقصان را برطرف کند و 
اشتباهاتی داشت که تأکید می کنم عمدی نبود. باید بپذیریم 
اشتباهات داوری در بازی پیش می آید، اما در لیگ ما تعداد 
آنها خیلی زیاد است. وی خاطر نشان کرد: پس از گل اول 
استقلال، فشار از روی داور برداشته شد و توانست بهتر قضاوت 
کرد. به اعتقاد من گل بابایی به قضاوت داور کمک کرد. داوران 
ما چون کمتر بدن به بدن با فوتبال شده اند و بیشتر مقررات را 
خوانده اند، نقصان هایی زیادی دارند. داوری مثل علیرضا فغانی 
از نظر روانی بازیکنان را آنالیز کرده و می داند چطور برخورد 
کند. این تفاوت ها باعث سخت شدن قضاوت ها شده است. 
خداداد افشاریان خودش داور خوبی بوده است و باید بتواند این 
ضعف ها را برطرف کند. مومنی در واکنش به شایعه اولتیماتوم 
مصطفی آجورلو یا مدیران استقلال به ساپینتو قبل از بازی با 
نساجی و بحث جایگزینی دراگان اسکوچیچ گفت: نه آقای 
آجولو اولتیماتومی داده و نه بحث های دیگری مطرح است. 
هواداران آقا و خانم استقلال باید با توجه به موضوعات مختلفی 
که در صفحات مجازی به صورت پراکنده مطرح می شود، 
مراقب باشند در این فضا قرار نگیرند. هوادار باید حواسش باشد 
کسانی که می خواهند به استقلال خدشه وارد کنند، این فرصت 
را پیدا نکنند. هواداران مراقب حاشیه سازی برخی افراد باشند. 
خیلی ها منتظر هستند استقلال وارد حاشیه شود. ساپینتو 
با استقلال قرارداد دارد و از او راضی هستیم. ما باید در زمین 
مهارت کسب کنیم و ساپینتو این کار را رقم زده است، بنابراین 

بحث اولتیماتوم درست نیست. 

لیونل  )مثل  فوتبالیست های سرشناس  از  تعدادی 
مسی( اقدام به بیمه اعضای بدن خود کرده اند. دست های 
دروازه بان ها و پاها و ساق های بازیکنان؛ منبع درآمد آنها 
به شمار می رود و استعدادهای شان در آنجا نهفته است. آسیب 
به این بخش از اعضای بدن ممکن است باعث شود بازیکن 
برای مدتی طولانی نیمکت نشین شود و باید دوره توانبخشی 
را پشت سر بگذارد تا بتواند به سطح 
آمادگی جسمانی قبلی خود بازگردد، بر 
این اساس لیونل مسی گران ترین بیمه 
را در بین تمام بازیکنان فوتبال دارد. 
پای چپ این فوق ستاره  آرژانتینی به 
مبلغ 900 میلیون دلار بیمه شده 
است. اسطوره فوتبال آرژانتین و 
مهاجم پاری سن ژرمن پای چپ 
خود را به مبلغ 900 میلیون دلار 
)بله تمامی این صفرها واقعی است( 
بیمه کرده است. این گران ترین 
بیمه نامه در بین بازیکنان فوتبال در 

سراسر جهان است.


